

СОДЕРЖАНИЕ

ПРЕДИСЛОВИЕ	11
ЭКСПЕРТНОЕ МНЕНИЕ	12
<i>Фрольцов В. В.</i> Изучение политического развития Африки в XXI в.: основные направления и принципы	12
ИСТОРИЯ МЕЖДУНАРОДНЫХ ОТНОШЕНИЙ И ВНЕШНЕЙ ПОЛИТИКИ	28
<i>Бурак А. О.</i> Ближний Восток в стратегии Китая: значение региона на раннем этапе инициативы «Один пояс, один путь» (2013–2015 гг.)	28
<i>Гедимин М. А., Свилас С. Ф.</i> Эволюция публичной дипломатии Бразилии в XXI в.	46
<i>Дземідовіч А. В.</i> Беларуска-пакістанскія адносіны ў палітычнай сферы на сучасным этапе	67
<i>Свилас С. Ф.</i> Вклад профессора А. В. Шарапо в становление публичной дипломатии Республики Беларусь (1992–2000 гг.)	82
<i>Тихомиров А. В.</i> Формирование и осуществление внешней политики Российской Федерации в 1994–1995 гг.	101
ПОЛИТИЧЕСКИЕ ПРОБЛЕМЫ МЕЖДУНАРОДНЫХ ОТНОШЕНИЙ, ГЛОБАЛЬНОГО И РЕГИОНАЛЬНОГО РАЗВИТИЯ	128
<i>Андрошук С. В.</i> Роль Тропической Африки в новой политической архитектуре XXI в.	128
<i>Ань Нань.</i> Участие КНР в урегулировании региональных конфликтов как фактор вовлечения государств Африки в построение сообщества единой судьбы человечества	147
<i>Аожигэлэ.</i> Теоретическое осмысление понятий «хуацяо» и «хуажэнь» и их роль в политическом развитии стран Юго-восточной Азии	171

<i>Кулешова К. А.</i> Белая книга внешней политики Южно-Африканской Республики: дипломатия убунту в Африке	188
<i>Ли Цзинин.</i> Сотрудничество Китая и Индии в рамках неблоковых многосторонних форматов	204
<i>Сунь Цзянь.</i> Влияние исторических проблем Китая и России на их современные отношения	225
<i>Тертель М. И.</i> Зангезурский коридор как точка пе- ресечения интересов: вызовы для региональной безо- пасности на пространстве ШОС	242
<i>Цинь Сяосюань.</i> Страны Центральной и Восточной Европы в контексте развития отношений КНР и ЕС	264
<i>Чжан Юйлин.</i> Стратегия региональной безопасно- сти Индии в Южной Азии	282
<i>Чувилев И. А.</i> Имплементация основ стратегиче- ского планирования во внешнюю политику Китай- ской Народной Республики	296
<i>Шевцова А. Л.</i> Претензии на региональное лидер- ство в Восточной Европе: геополитический проект Новая Речь Посполитая	315
<i>Беленченко Н. Н.</i> Евразийская безопасность в контексте интересов Республики Беларусь	337

CONTENTS

PREFACE	11
EXPERT OPINION	12
<i>Froltsov V. V.</i> Studying political development in Africa in the 21 st century: main directions and principles	12
HISTORY OF INTERNATIONAL RELATIONS AND FOREIGN POLICY	28
<i>Burak A .O.</i> Middle East in China's strategy: the significance of the region at the early stage of the Belt and Road Initiative (2013–2015)	28
<i>Hedzimin M. A. Svilas S. F.</i> The effectiveness of Brazilian public diplomacy in the 21st century	46
<i>Dzemidovich A. V.</i> Belarusian-Pakistani relations in the political sphere at the present stage	67
<i>Svilas S. F.</i> The contribution of professor A. V. Sharapo to the development of public diplomacy of the Republic of Belarus (1992–2000)	82
<i>Tsikhamirau A. V.</i> Formation and implementation of the foreign policy of the Russian Federation at the end of 1994 – 1995	101
POLITICAL PROBLEMS OF INTERNATIONAL RELATIONS, GLOBAL AND REGIONAL DEVELOPMENT	128
<i>Andrashchuk S. V.</i> The role of Tropical Africa in the new political architecture of the 21st century	128
<i>An Nan.</i> China's participation in regional conflict resolution as a factor in engaging African states in building a community with a shared future for mankind	147
<i>Aorigele.</i> Theoretical understanding of the concepts of “huaqiao” and “huaren” and their role in the po-litical development of Southeast Asian countries	171

<i>Kuleshova K. A.</i> White paper on South Africa's foreign policy: the diplomacy of Ubuntu in Africa	188
<i>Li Jingying.</i> China-India cooperation within non-bloc multilateral formats	204
<i>Sun Jian.</i> The evolution of the strategic partnership between China and Russia: historical and political aspects	225
<i>Tertel M. I.</i> The Zangezur Corridor as a Nexus of Interests: challenges to regional security in the SCO area	242
<i>Qin Xiaoxuan.</i> Central and Eastern Europe – a regional platform linking China and the EU	264
<i>Zhang Yulin.</i> India's regional security strategy in South Asia	282
<i>Chuvilov I. A.</i> Implementation of the fundamentals of strategic planning into the foreign policy of the People's Republic of China	296
<i>Shevtsova A. L.</i> Poland's claims to regional leadership in Eastern Europe: the geopolitical aspect	315
<i>Belenchenko N. N.</i> Eurasian security in the context of the interests of the Republic of Belarus	337